
 

 

 
Schůze výboru ČPCHS 1/2024 dne 1.2.2024 v Pardubicích 

 
Zápis: 

 
 

Přítomni:  
prof. MUDr. Ladislav Plánka Ph.D., prof. MUDr. Michal Rygl Ph.D., doc. MUDr. Tomáš Pešl Ph.D., 
MUDr. Lucie Poš Ph.D., MUDr. Jan Škvařil Ph.D., MUDr. Vojtěch Dotlačil, MUDr. Ivana Slívová 
Ph.D., MUDr. Martin Čepelík 
 
Za revizní komisi: MUDr. Barbora Kučerová Ph.D., MUDr. Zbyněk Horák, MUDr. Karel Harvánek 
Omluven: MUDr. Radek Štichhauer Ph.D. 
 

Program schůze 
 
1. Schválení programu schůze  
2. Schválení zápisu z minulé schůze 
3. Řešení zajištění provozu na pracovištích DCH v ČR 
4. Činnost ČPCHS  
5. ERN /Sypovo 
6. Kongres Slovensko 
7. Poplatky  
8. Zpráva UEMS (Dr. Kučerová) 
9. Různé 
  
 
Agenda: 
1+2. schválení programu schůze / kontrola zápisu z minulé schůze  
 Návrh programu schůze byl schválen všemi přítomnými členy výboru a zápis ze schůze 
výboru 5/2023 byl schválen všemi přítomnými členy výboru 
  
3. Řešení zajištění provozu na pracovištích DCH v ČR – bohatá diskuze, modely se rozdělily 
prakticky na dva základní: 

a) Sloužíme jako doposud, až dosáhneme 416 hodin, tak se „něco stane“ (Motol, Pardubice, 
KDCH Hradec Králové) 



 

 

b) Sloužíme 24hodinové směny a dle možností vykazujeme náhradní volna, aby se počet 
srovnal se zákonem umožněným počtem přesčasů – náhradní volna, dřívější odchody, 
výuka (Ostrava, Brno, Krč) 

Ohrožení péče vnímá zejména FN Motol, kde lze očekávat neochotu vykonávat další práci 
přesčas po vyčerpání limitu. Bylo konstatováno, že aktuálně neexistuje žádná spásná nebo 
univerzální rada, původní naděje, že se zvýší možný počet přesčasů od 07/2024 již není 
aktuální. Řešení pro Prahu, kdy by lékaři sloužili střídavě na klinikách není reálná, neboť lékaři 
většinou další služby nechtějí nebo chodí sloužit za „velké peníze“ do akciových společností. 
Speciální situace je na Bulovce, kde vedení zvolilo rozdílný přístup dle lukrativnosti oboru pro 
case mix nemocnice, což považujeme za minimálně nebezpečné pro náš obor. 
Shodli jsme se na tom, že další revizi situace provedeme s primáři na zasedání v Tatrách. 

 
4. Činnost ČPCHS – návrh 3 schůzí (2xatestace + kongres) a 1-2x ročně online schůze, byla 
schválena náplň činnosti pro nadcházející funkční období. Pro jednotlivé schůze bude vždy určena 
řešená problematika, aby byl možné provést nutnou přípravu. Dokument je přílohou zápisu. 
 
5. ERN – Centra vzácných onemocnění  
 Motol je součástí ERNICA, navázán program SYPOVO  
 Zástupce za dětskou chirurgii bude prof. Plánka – předseda ČPCHS 
 Povinný registr vzácných vrozených vad. 
 Finance? Kódy pro vzácná onemocnění, 1 milión na pokrytí administrativní zátěže/rok 
 
6. Kongres Slovensko – online meeting s prof. Babalou a Dr. Smrekem. 
Objednání probíhá přes webovou aplikaci NH kongres, pokud je vyžadováno číslo ČLK, lze jej 
zjistit na Pro veřejnost / Seznam lékařů - Česká lékařská komora (lkcr.cz). Kontaktní osobou v 
případě nejasností je Laura Lajchová (Event Manager), emial: Laura.Lajchova@mafraslovakia.sk, 
tel: +421 948 117 020. Abstrakta lez zasílat přímo MUDr. Smrekovi - smrekm1@gmail.com 
 
7. Poplatky – schválená průvodka ČLS JEP pro žádost o odpuštění poplatku bude umístěna na           
  web 
 
8. Zpráva UEMS (Dr. Kučerová) 
 Předseda  – Udo Rolle, www.uemspaedsurg.org 
 Atestace - www.paediatricsurgeryexam.org– cíl je standardizovaná zkouška o 2 kolech  
 EPSITE – https://www.eupsa.info/epsite/. Možné složit online v daném termínu – vzorové 
 otázky na stránkách. Bližší informace u Dr. Kučerové (barbora.kucerova2@fnmotol.cz).  
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Do příští schůze připravit názor na hlasování o příspěvku na evropskou zkoušku (100,- Euro pro 
nečleny) pro lékaře v roce jejich atestace z Dětské chirurgie. 
 
 
9. Různé 
  A, Bude zveřejněna evaluace činnosti výboru 2019-2023 v krytpované sekci webu ČPCHS 
  B, Kódy pro sonografii – zahájit žádosti, zjistit možnosti sdílení kódu z dospělé chirurgie.   
   Kód 51611 (peroperační použití sonografu chirurgem) – většina pracovišť nemá nasmlouváno.  
 Otázka vzniku kódu Ambulantní použití sonografu chirurgem 
  Pracovní skupina pro UZ kódy: Dr. Čepelík, Dr. Škvařil - do příště připraví podklady  
  C, Využití prostředků ČPCHCS – návrhy členů emailem předsedovi do konce února 
        (Příspěvek na EPSITE zkoušku, příspěvek na mezinárodní workshop, odměny za publikace…) 
  D, Sociální sítě – zrozen Instagram – zcela veřejné,  Facebook – také bude veřejný 
              Googlegroups  pro výbor – možnost sdílení souborů a hlasování  
  Whatapp – rychlá konzulatce pro členy ČPCHS – zvážení založení 
  E, Multicentrická studie LACHE - dát záštitu? Finance? Monkey Survey – platba při dotazníku   s 
více než 10 otázkami. Finanční dotace ČPCHS podmíněna publikací/prezentací studie. 
  F, Další schůze výboru – Kongres Tatry – středa odpoldne 10. 4. 2024 
  G, Odsouhlaseno uhrazení nákladů zasedání výboru dne 1. 2. 2024 z účtu ČPCHS  
 
 
Úkoly pro příští setkání 

- Připravit zprávu ze svého pracoviště o řešení výkazu přesčasové práce (všichni) 
- Doručení statistických údajů za rok 2023 do 31. 3. 2023 (všichni + výzva všem pracovištím 

po schválení zápisu) 
- Vytvořit diskusní platformu pro členy Výboru a RK (Dotlačil) 
- Vystavit evaluaci činnosti ČPCHS za uplynulé období na www stránky (Dotlačil) 
- Předložit obecný postup tvorby nového ambulantního kódu (Čepelík, Škvařil) 
- Řešeným tématem bude okruh 5 (výhody z členství) a 11 (Finance), je třeba připravit svůj 

návrh a průběžně jej diskutovat, od konce února posílat návrhy cestou předsedy (všichni) 
- Navrhnout další body diskuze s přihlédnutím k účasti některých primářů v rámci 

konaného kongresu (všichni) 
 

 
  Zapsala 1.2.2024       MUDr. Lucie Poš, Ph.D. 


